
ΣΥΝΟΨΗ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ ΟΜΑΔΑΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΓΙΑ ΤΟ ΑΙΤΩΛΙΚΟ 6/3/2017 

 

Αθήνα, 14/3/2017 

 

Στις 6/3/2017 πραγματοποιήθηκε στο ΙΓΜΕ η συνάντηση των φορέων που ορίστηκαν από τη 

συνάντηση της 15/2/2017 στο Υπουργείο Εσωτερικών για τα προβλήματα υδροδότησης του 

Αιτωλικού, ως υπεύθυνοι να συντάξουν μια ενημέρωση – γνωμοδότηση προς τον Υπουργό 

Εσωτερικών, για το αν η προγραμματιζόμενη δράση «Βελτίωση ποιότητας νερού υδροδότησης 

Αιτωλικού» η οποία έχει ενταχθεί στο Επιχειρησιακό πρόγραμμα «Δυτική Ελλάδα 2014-2020», 

συνολικού προϋπολογισμού 2.537.700€ χωρίς ΦΠΑ, αντιμετωπίζει πλήρως και ριζικά το 

πρόβλημα, εάν επιδέχεται βελτιώσεων και ποιες μπορεί να είναι αυτές. 

Στη συνάντηση παρευρέθηκαν: 

 Ο Ν. Σπυρόπουλος (spiropoulosn@prv.ypeka.gr) και η Ε. Λιάκου 

(e.liakou@prv.ypeka.gr), από την Ειδική Γραμματεία Υδάτων (Ε.Γ.Υ.) του ΥΠΕΝ. 

 Ο Σ. Κούνας (ydat@apol-depin.gov.gr), Προϊστάμενος  της Δ/νσης Υδάτων Δυτικής 

Ελλάδας (ΔΥΔΕ). 

 Ο Ν. Σολδάτος (nikos.soldatos@gmail.com), Γενικός Γραμματέας Δήμου Ιερής Πόλης 

Μεσολογγίου. 

 Ο Σ. Σταματάτος (deyames@otenet.gr & spyrosstamatatos@gmail.com), Γεν. Δ/ντης 

ΔΕΥΑΜ, και η Μ. Κατσώτα (mariakatsota@hotmail.com) Προϊσταμένη Τμήματος 

Δικτύων και Έργων ΔΕΥΑΜ. 

 Ο Στ. Γεωργιάδης (stefgeorgiadis@gmail.com), Ειδικός Σύμβουλος του Δήμου Ιερής 

Πόλης Μεσολογγίου, και ο Β. Σαπουζίδης (geosfair@gmail.com), εκπρόσωπος της 

«Γαιόσφαιρα Ε.Ε.». 

 Τη συνάντηση συντόνισε ο Γεν. Δ/ντής του ΙΓΜΕ Ρ. Λειβαδάρος (dirgen@igme.gr) και 

ο Συντονιστής της Επιτροπής Προγραμμάτων ΙΓΜΕ Γ. Βουγιουκαλάκης 

(gevoug@igme.gr), ενώ παρευρέθηκαν ο Δ/ντής της Διεύθυνσης Υδρογεωλογίας Χ. 

Σμυρνιώτης (smyrniotis@igme.gr)  και οι επιστήμονες της Διεύθυνσης Κ. Κοντοδήμος 

(kontodimos@igme.gr)  και Γερ. Λαχανάς (lahanas@igme.gr). 

 

Στη διάθεση των συμμετεχόντων είχε τεθεί από τις 22/2/2017 η αναλυτική τεχνική περιγραφή 

της πρότασης προγράμματος που είχε αποστείλει η ΔΕΥΑΜ. 

 

Η συνάντηση ξεκίνησε με εκτενή ενημέρωση του Σ. Σταματάτου για τα προβλήματα 

υδροδότησης του Αιτωλικού, τις σχετικές ενέργειες της ΔΕΥΑΜ και τους στόχους του 

προτεινόμενου προγράμματος (βλέπε και επισυναπτόμενο σημείωμα ΔΕΥΑΜ 13/3/2017). 

Στη συνέχεια ακολούθησαν διευκρινιστικές ερωτήσεις, αναλυτική συζήτηση και ανταλλαγή 

απόψεων από όλους τους παρευρισκόμενους. 

Μια σύντομη σύνοψη των πρώτων σχολιασμών είναι η ακόλουθη: 

1. Σε ότι αφορά στην πρώτη δράση του πρώτου Υποέργου, τα έργα εξυγίανσης της πηγής, 

εκτιμώμενου κόστους 182.700€, εκτιμήθηκαν ομόφωνα αναγκαία από όλους. Ο 

προβληματισμός που αναδείχτηκε είναι ότι η απουσία ουσιαστικά πλήρους 

υδρογεωλογικής μελέτης για τον υδροφόρο που αξιοποιείται, καθιστά δύσκολο το 

βέλτιστο σχεδιασμό των παρεμβάσεων 

2. Σε ότι αφορά στη δεύτερη δράση του πρώτου Υποέργου, την εγκατάσταση συστήματος 

επεξεργασίας Φίλτρων Ενεργού Άνθρακα (GAM) για την αντιμετώπιση του 
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προβλήματος κυρίως της υπερχλωρίωσης  και τυχόν παρουσία άλλων μολυντών, 

εκτιμώμενου κόστους  535.000€, δεν αμφισβητήθηκε η αποτελεσματικότητα του μέτρου, 

ήταν όμως γενική η εκτίμηση ότι πρόκειται για μέτρο υπερβολικού κόστους υλοποίησης 

και συντήρησης σε σχέση με το ειδικό τεχνικό πρόβλημα της υπερχλωρίωσης. Εδώ 

τονίστηκε η «ιδιότυπη» προσέγγιση και εκτίμηση της Δ/νσης Υγιεινής, που προτείνει 

υπερβολικά μέτρα προστασίας χωρίς ουσιαστικές αιτιάσεις. Τέθηκαν για συζήτηση και 

άλλες προτάσεις αντιμετώπισης του προβλήματος με τη διάνοιξη γεωτρήσεων ανάντη 

της πηγής ή σε άλλες θέσεις, μετά βέβαια από πλήρη υδρογεωλογική μελέτη. 

3. Για την τρίτη δράση του πρώτου Υποέργου, που αφορά σε σύστημα ελέγχου όλων των 

δικτύων της ΔΕΥΑΜ, εκτιμώμενου κόστους 720 k€, δεν έγινε καμιά συζήτηση, καθώς 

αφορά οριακά το Αιτωλικό. Δεν συζητήθηκε επίσης το δεύτερο Υποέργο 

(αντικατάσταση δικτύου ύδρευσης ανατολικής συνοικίας Αιτωλικού, εκτιμώμενου 

κόστους 1.100.000€) που κρίνεται ως αυτονόητη απαραίτητη δράση. 

 

Επειδή το όλο πρόβλημα είναι ιδιαίτερα σύνθετο, αποφασίστηκε ο κάθε φορέας να συντάξει 

μια πρόταση / σχολιασμό του προγράμματος έως τις 17/3/2017, αυτές να αποσταλούν στο 

ΙΓΜΕ, το οποίο θα συνθέσει τις σχετικές απόψεις και θα παραδώσει το πόρισμα στον 

Υπουργό το αργότερο μέχρι το τέλος του Μαρτίου, αφού προηγούμενα το γνωστοποιήσει για 

τελικά σχόλια στους εμπλεκόμενους φορείς. 

Εδώ επισυνάπτουμε τη γραπτή τοποθέτηση της ΔΕΥΑΜ που μας κοινοποιήθηκε στις 

13/3/17. 

 

Παρακαλούμε όλους τους φορείς για την τήρηση των χρονικών ορίων που συμφωνήθηκαν. 

 

Ο συντονιστής της επιτροπής Προγραμμάτων του ΙΓΜΕ 

 

Γ. Βουγιουκαλάκης 

  

 

 

 


